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   R A D A   P O W I A T U 

N O W O S O L S K I E G O 
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól 

tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31 

BR.0002.38.2021                Nowa Sól, dnia 26 listopada 2021 r. 

Protokół nr 38/2021 

z XXXVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego 

z dnia 26 listopada 2021 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

 

 XXXVIII sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego 

Rady Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r. poz. 920). 

• zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu 

 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 

• listy obecności – załącznik nr 2 i 3  niniejszego protokołu 

 

O godz. 09:00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie list obecności 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do 

podejmowania uchwał, następnie przywitał Starostę, Wicestarostę, Członków Zarządu oraz 

Skarbnika i Sekretarza Powiatu. 

 

Kolejno przywitał zawodników Kajakowego Klubu Sportowego Nowa Sól tj. Rafała 

Poklepę, Amelię Turczyk, Macieja Falbagowskiego, Aleksandrę Kałużną, Bartłomieja Trybę  

i Gracjana Michalaka wraz z trenerami, rodzicami i opiekunami, którzy za wybitne osiągnięcia 

sportowe oraz reprezentowanie powiatu nowosolskiego na terenie całego kraju otrzymali z rąk 

Przewodniczącego i Starosty listy gratulacyjne oraz upominki.  

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek Zarządu o rozszerzenie 

porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wierzyciela 

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Nowej Soli  (jako pkt 3) oraz o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Nowosolskiego (jako pkt 4). 

Głosowanie za rozszerzeniem porządku obrad: 

 „za” – 17, 

 „przeciw” – 0,  

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 17 radnych. Rada uwzględniła wniosek i rozszerzyła porządek obrad.  

Radny Pan Krzysztof Galerczyk zwrócił uwagę, że zarówno w aktualnym, jak  

i wcześniej przesłanym zawiadomieniu o zwołaniu sesji, w zaproponowanym porządku obrad 

znajdują się uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na Starostę oraz dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej. Przypomniał, że podczas XXXVII sesji rada po zapoznaniu się ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przeprowadziła dyskusję i w wyniku głosowania  
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nie podzieliła tego stanowiska uznając obie skargi za bezzasadne, dlatego prosi o wyjaśnienie 

dlaczego po raz kolejny w porządku obrad znalazły się te uchwały. 

Przewodniczący poprosił radcę prawnego Panią Barbarę Sienkiewicz o wyjaśnienie,  

a tytułem wstępu do tych wyjaśnień wskazał, że rada nie uznała skarg za bezzasadne, a jedynie 

nie podjęła uchwał mówiących o zasadności przedmiotowych skarg, tym samym nie podzieliła 

stanowiska komisji, co nie jest jednoznaczne z uznaniem skarg za zasadne. 

Pani Barbara Sienkiewicz poinformowała, że przepisy, którymi posługuje się rada 

podczas procedowania skarg, nie daje uprawnień do przyjęcia że nieprzegłosowanie projektu 

uchwały o bezzasadności skargi pozwala na uznanie skargi za zasadną i odwrotnie, ponieważ 

nie wynika to wprost z tych przepisów. Do momentu rozstrzygnięcia rada posiada prawo do 

procedowania skargi.   

 

Ad.2. 

 Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad po zmianach. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wierzyciela 

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowej Soli. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Nowosolskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań i podziałów środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2021. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu 

Nowosolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2022”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych 

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Starosty Nowosolskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej w Kożuchowie. 

10. Przyjęcie informacji o stanie środowiska w powiecie nowosolskim. 

11. Przyjęcie informacji o funkcjonowaniu Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo – 

Wychowawczych i podległych placówek Nr 1, 2, 3 i 4 w Kożuchowie w 2021 roku. 

12. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

13. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wierzyciela Wielospecjalistycznego Szpitala 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli /załącznik nr 4/. 

➢ O godz. 9:40 Przewodniczący uwzględniając wniosek Pana Przemysława Ficnera 

ogłosił pięć minut przerwy. 
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➢ Po przerwie o godz. 9:45.. 

Pani Justyna Koszal Zastępca Dyrektora ds. Eksploatacyjno-Administracyjnych WS SP 

ZOZ w Nowej Soli wyjaśniła, że zabezpieczeniem wierzytelności w cesji będzie przyszłe 

wynagrodzenie za roboty budowlane, które na rzecz szpitala ma wykonać generalny 

wykonawca robót budowlanych w kotłowni. W październik wykonawca złożył wniosek o cesję 

wierzytelności, argumentując, że taka zgoda unormuje sytuację firmy, ponieważ posiada kredyt 

obrotowy, który dzięki cesji będzie spłacany. Ponadto szpital w procesie przetargowym badał 

zdolność finansową wykonawcy, a umowa z nim zawarta pozwala na płatność w częściach, za 

wykonaną pracę. Szpital jest w posiadaniu opinii o zdolności kredytowej wykonawcy, firma 

nie jest w upadłości. W ocenie szpitala cesja wierzytelności nie niesie za sobą jakiegokolwiek 

ryzyka, ponieważ umowa z wykonawcą została tak sporządzona, że płatności wypłacane są za 

wykonanie robót, a w sytuacji nie wykonania robót zostanie ona zerwana. Nie wpłynie to jakość 

i ilość usług medycznych świadczonych przez szpital.   

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

• Uchwała nr XXXVIII/255/2021 – załącznik nr 4a niniejszego protokołu. 

 

Ad.4. 

 Przewodniczący Rady Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Starosty Nowosolskiego wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 5/. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 13, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 4. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Prośbę o odnotowanie głosu w protokole złożył: 

▪ Pan Romuald Fedorczak – „za”. 

• Uchwała nr XXXVI1I/256/2021 – załącznik nr 5a niniejszego protokołu. 

Ad.5. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Aldona Porczyńska – 

Nalewajko zreferowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziałów środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2021 /załącznik nr 6/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy przedstawił opinię 

komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 17, 

 „przeciw” – 0, 
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 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 17 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Prośbę o odnotowanie głosu w protokole złożył: 

▪ Pan Romuald Fedorczak – „za”, 

▪ Pan Andrzej Staroszczuk – „za”. 

• Uchwała nr XXXVIII/257/2021 – załącznik nr 6a niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Nowosolskiego 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2022” /załącznik nr 7/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy przedstawił opinię 

komisji – pozytywna. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 19, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 19 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

• Uchwała nr XXXVIII/258/2021 – załącznik nr 7a niniejszego protokołu. 

 

Ad.7. 

 Naczelnik Wydziału Komunikacji Pan Krzysztof Kołodziejczak przedstawił projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem 

i przechowywaniem pojazdów wraz z uzasadnieniem /załącznik nr 8/. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy przedstawił opinię 

komisji – pozytywna. 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 18, 

 „przeciw” – 0, 

 „wstrzymuję się” – 0. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

Prośbę o odnotowanie głosu w protokole złożył: 

▪ Pan Romuald Fedorczak – „za”. 

• Uchwała nr XXXVIII/259/2021 – załącznik nr 8a niniejszego protokołu. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Starosty Nowosolskiego wraz z uzasadnieniem 

/załącznik nr 9/. 
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Dyskusja 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk przypomniał statutowe zadania i obowiązki Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji, które w tym postępowaniu skargowym również zostały wykonane, 

natomiast przedmiotowa uchwała przygotowana przez Przewodniczącego Rady nie uwzględnia 

stanowiska komisji, które zostało wyrażone na poprzedniej sesji w uzasadnieniu do uchwały. 

Radny Pan Przemysław Ficner zapytał czy przedstawione uzasadnienie do projektu 

uchwały jest wynikiem pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji bądź przy udziale tej komisji. 

Odpowiadając Przewodniczący Rady Pan Jarosław Suski poinformował, że 

rekomendacja przygotowana przez komisję nie została przyjęta przez radę, która w głosowaniu 

nie podjęła uchwały, natomiast przeprowadziła dyskusję i na jej podstawie przewodniczący 

przygotował uzasadnienie do uchwały uwzględniające argumenty z dyskusji. Podkreślił, że 

taka sytuacja miała miejsce po raz pierwszy dlatego też tryb procedowania rada wypracowuje 

również po raz pierwszy. 

Pan Przemysław Ficner zauważył, że przygotowane uzasadnienie nie zawiera 

informacji o pracy i rekomendacji komisji oraz zaakcentował brak zgody na akceptację tak 

przygotowanego uzasadnienia nawet z uwzględnieniem szacunku dla klubu radnych, który 

posiada większość w radzie.   

  

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 11, 

 „przeciw” – 6, 

 „wstrzymuję się” – 1. 

Głosowało 19 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

• Uchwała nr XXXVIII/260/2021 – załącznik nr 9a niniejszego protokołu. 

 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Kożuchowie /załącznik nr 10/ wraz z uzasadnieniem. 

 

Radny Pan Krzysztof Galerczyk ponownie przypomniał statutowe zadania i obowiązki 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które zostały wykonane oraz ocenił przedstawione przez 

przewodniczącego uzasadnienie jako niezgodne z ustaleniami komisji. 

Ad vocem przewodniczący przytoczył cytaty z uzasadnienia mówiące o zdaniu 

wyrażonym przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Głosowanie za podjęciem uchwały: 

 „za” – 11, 

 „przeciw” – 4, 

 „wstrzymuję się” – 3. 

Głosowało 18 radnych. Rada podjęła uchwałę. 

• Uchwała nr XXXVIII/261/2021  – załącznik nr 10a. niniejszego protokołu. 

 

Ad.10. 

Rada Powiatu Nowosolskiego przyjęła informację o stanie środowiska w powiecie 

nowosolskim /załącznik nr 11 i 12/. 
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Radny Pan Przemysław Ficner odnosząc się do informacji wskazał na jakość powietrza 

w mieście Nowej Soli, której władze już podjęły działania mające na celu poprawę sytuacji 

oraz akcentując potrzebę zwrócenia uwagi na kwestię sadzenia i wycinki zieleni, która ma 

bezpośredni wpływ na jakość powietrza. Następnie odniósł się do pogorszonych wyników 

wody w Odrze i tego czy wpływ na nie może mieć hałda odpadów niebezpiecznych na terenie 

Dozametu. Na zakończenie zapytał o sytuację na składowiskach odpadów i z hałdą. 

Wicestarosta Waldemar Wrześniak odpowiadając poinformował, że w zakresie hałdy  

w ocenie środowiskowej, w kolejnych badaniach nic się nie zmieniło. Zarząd powołał zespół 

do pracy w temacie i obecnie toczą się postępowania zmierzające do uregulowania sytuacji 

formalno-prawnej terenu na którym znajduje się składowisko odpadów niebezpiecznych. 

Natomiast w temacie składowiska w Bobrownikach, Gmina Otyń podpisała porozumienie  

z przedsiębiorcom wykonującym rekultywację. Po przeprowadzonych kontrolach oraz 

dokonaniu niezbędnych ustaleń, zgodnie z obowiązującymi przepisami została wydana decyzja 

wydłużająca rekultywację do końca 2023 roku. Jeżeli chodzi o rekultywację w Mirocinie 

Dolnym trwa wszczęte postępowanie w wyniku wstrzymania działalności przedsiębiorcy przez 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, obejmuje ono wizję lokalną miejsca, kontrolę 

dokumentów i przeprowadzone badania. Aktualnie trwa przygotowanie protokołu końcowego, 

w kolejnym tygodniu będzie ostateczna decyzja.  

Ad.11. 

Rada Powiatu Nowosolskiego przyjęła informację o funkcjonowaniu Centrum Obsługi 

Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych i podległych placówek Nr 1, 2, 3 i 4 w Kożuchowie 

w 2021 roku /załącznik nr 13/. 

Ad.12. 

Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym /załącznik nr 14/. 

Ad.13. 

Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Radny Pan Jarosław Intek jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poprosił  

o składanie propozycji do planu pracy komisji w związku z rozpoczęciem prac nad planem  

na 2022 rok. 

Radny Pan Zygmunt Muszyński odczytał i złożył zapytanie nt. wyników badań 

rekultywowanego terenu w Mirocinie Dolnym oraz interpelację nt. zorganizowania spotkania 

w sprawie odbudowy rzeki Kanał Kożuszna. 

Rany Pan Grzegorz Zwarycz poprosił o omówienie kontroli przeprowadzonej przez 

Komisję Rewizyjną w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowej Soli oraz 

poinformowanie czy kontrola rozpoczęta w styczniu została zakończona. 

Wiceprzewodnicząca komisji Pani Bogumiła Gramza zrelacjonowała przebieg kontroli.     

Ad.14. 

Sprawy różne. 

Radny Pan Grzegorz Zwarycz zwrócił się o udzielenie aktualnej informacji o sytuacji 

epidemiologicznej w powiecie. 
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Starosta Pani Iwona Brzozowska poinformowała, że codziennie otrzymuje z sanepidu 

aktualne informacji o liczbie osób zakażonych, która następnie jest raportowana do Wojewody 

Lubuskiego. Natomiast zbiorcze raporty dot. całego województwa Starosta otrzymuje od 

Wojewody. Nowosolski szpital obecnie zamknął przyjęcia na Oddział Wewnętrzny. Na terenie 

powiatu, w Zajeździe Kacper w Nowym Miasteczku utworzono punkt, podlegający 

bezpośrednio Wojewodzie, przyjmujący osoby do odbycia kwarantanny. Natomiast w Domu 

Pomocy Społecznej w Kożuchowie około 10 dni wstecz, stwierdzono jeden przypadek 

zachorowania, u osoby która wróciła z pobytu w szpitalu. 

Członek Zarząd Pani Sylwia Wojtasik przekazała informację o funkcjonowaniu szkół 

w czasie pandemii, wg danych z dnia 25 listopada 2021 r.  

Radny Pan Romuald Fedorczak poinformował, że zgodnie z tradycją wraz z radnym 

Panem Łukaszem Kempą podczas kolejnej sesji przeprowadzą zbiórkę na rzecz Domu Dziecka 

w Kożuchowie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień  

17 grudnia 2021 r. 

Radny Grzegorz Zwarycz zapytał czy w związku z podjęciem uchwały  

o wynagrodzeniu starosty, podwyżka wynagrodzeń będzie obejmowała cały Zarząd oraz czy  

w projekcie budżetu zaplanowano podwyżki dla wszystkich pracowników. 

Starosta Pani Iwona Brzozowska poinformowała, że ustawowe podwyżki 

wynagrodzenia dotyczą również Wicestarosty i etatowego Członka Zarządu, a będą one  

w minimalnej wysokości przewidzianej ustawą. Natomiast projekt przyszłorocznego budżetu 

zakłada podwyżki dla pracowników starostwa na poziomie 5%.  

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Suski przedstawił informację Urzędu Skarbowego 

nt. oświadczeń majątkowych radnych. 

Ad.15. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 11:13 Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął XXXVIII sesję Rady Powiatu Nowosolskiego. 

 

• Nagranie przebiegu XXXVIII sesji – załącznik nr 15 – płyta CD 

 

protokół przygotowała: Patrycja Jastrzębska 

         PRZEWODNICZĄCY 

            RADY POWIATU 

 

              Jarosław Suski 


